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Zápis č. 38/17‐20 (239) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 16. června 2020, 14:00 hodin 
(zasedací místnost děkanátu FCH ‐ E517) 

 
 

 
Přítomni:  Diviš, Kalina, Komendová, Krajčovič, Mravec, Němcová, Obruča, Palovčík, 

Pilátová, Pořízka, Sedláček. 
Omluveni:    Flegr, Szotkowski, Šimončičová, Šintajová. 
Hosté:     Hladík, Repková, Vala, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 

2. Informace z vedení FCH VUT v Brně 

3. Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření FCH pro kalendářní rok 2020 ‐ schvalování 

4. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních 
programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2021/22 ‐ projednání 

5. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v navazujících magisterských 
studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2021/22 ‐ projednání 

6. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských studijních 
programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2021/22 ‐ projednání 

7. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu ve zpoplatněných 
doktorských studijních programech na FCH VUT v Brně vyučovaných v AJ v akademickém 
roce 2021/22 ‐ projednání 

8. Pravidla pro přijímací řízení v navazujícím magisterském studijním programu 
Environmental Sciences and Engineering ‐ projednání 

9. Výroční zpráva o hospodaření FCH VUT v Brně v roce 2019 ‐ projednání  

10. Návrh rozpočtu FCH VUT v Brně pro rok 2020 ‐ projednání 

11. Různé 

 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT přivítal přítomné a zahájil zasedání. Program zasedání byl členům AS 
FCH zaslán, nyní ho předseda AS FCH ještě přečetl a nechal hlasovat. 
Hlasování: 

  Pro:     11 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Program dnešního, 239. zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Dále  předseda  AS  FCH  konstatoval,  že  zápis  z minulého  zasedání mají  všichni  k dispozici  
a  dotázal  se,  zda  jsou  nějaké  připomínky. Nikdo  připomínky  ani  dotazy  neměl,  bylo  tedy 
přistoupeno k hlasování:  
Hlasování: 

  Pro:     11 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 
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Zápis č. 238 z minulého zasedání byl schválen.  
 
AD 2)  
Předseda AS předal slovo děkanovi fakulty, prof. Weiterovi:   

 Ministerstvo  zdravotnictví  ČR  prodloužilo  platnost  stávajících  opatření  týkajících  se 
vysokých  škol  ‐  jedná  se  zejména  o  povinnost  studentů  a  návštěvníků  odevzdávat 
čestné  prohlášení  o  tom,  že  neprojevují  příznaky  virového  onemocnění,  povinnost 
nosit roušky v budově, výuka ve skupinkách po 15 osobách, dodržování rozestupů… 
V kontextu toho, že je v platnosti zákaz vstupu do budovy všem osobám s jakýmikoli 
virovými  příznaky  (chřipková  onemocnění,  nachlazení,…),  je  připravován  pokyn 
děkana  č.  3/2020,  který  řeší,  jak  v takových  případech  postupovat  ‐  z pohledu 
pracovně právního. 

 Rovněž  se  připravuje  pokyn  děkana  k zajištění  bezpečnosti  IT  (řeší  např.  zajištění 
migrace všech PC, která  jsou v síti,  z domény FCH do nové domény FCH2019; dále 
upgrade z Windows7 na Windows10, atd.). 

 Dnes přišlo oznámení Brněnských vodáren a kanalizací, a. s., že dne 1. 7. 2020 v době 
od 8:00 do 12:00 bude přerušena dodávka vody. 

 

AD 3)  
Dokument  „Pravidla  sestavení  rozpočtu  a  hospodaření  FCH  pro  kalendářní  rok  2020“  byl 
projednán  na  minulém  zasedání;  drobné  formální  a  typografické  nepřesnosti  byly 
odstraněny; také byla po dohodě provedena oprava jednoho vzorce.  
Předseda vyzval členy AS FCH VUT k položení případných dalších dotazů; nikdo neměl dotazy,  
bylo tedy přistoupeno k hlasování. 
 

Hlasování: 

  Pro:     11 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Dokument „Pravidla sestavení  rozpočtu a hospodaření FCH pro kalendářní  rok 2020“ byl 
schválen.  
 
AD 4)  
Předseda AS FCH požádal děkana  fakulty o představení dokumentu „Pravidla pro přijímací 
řízení a podmínky pro přijetí ke studiu …“  
Děkan, prof. Weiter: Podal komentář ke všem dnes projednávaným dokumentům týkajících 
se podmínek přijímacího řízení, tedy dokumentům uvedených v bodech programu č.  4  ‐ 8: 
Do všech dokumentů již byly zapracovány principy, které byly v letošním akademickém roce 
řešeny  formou  dodatků.  Pro  přijetí  do  bakalářských  studijních  programů  je  navrhováno 
přijetí bez přijímací  zkoušky,  a  to  zejména  z toho důvodu,  že  ani ostatní  chemické  fakulty 
přijímací zkoušku nemají. Dokument ale stanovuje i kritéria pro přijetí pro případy, kdy by se 
přihlásilo více uchazečů, než fakulta může přijmout. 
Podobný princip je navrhován i u navazujících studijních programů. 
V doktorských  studijních  programech  existuje  možnost  prominutí  přijímací  zkoušky  po 
projednání  se  školitelem.  Je  zde  také  zahrnuto  rozšíření  termínu.  Tato  směrnice  také 
stanovuje maximální počty studentů. 
Jelikož obecně platí, že se výrazně liší počty přijatých a zapsaných studentů, počty jsou této 
skutečnosti přizpůsobené. 



 
 

3 
 

Přijímací zkouška byla zachována v případě navazujícího magisterského studijního programu 
Environmental Sciences and Engineering, jelikož se jedná o program výběrový. 
 
Předseda  AS  FCH  informoval,  že  nalezené  typografické  nepřesnosti  byly  ke  všem 
dokumentům vedení zaslány. 
Následně byla otevřena diskuze k tomuto dokumentu. 
Nikdo nemá žádné dotazy ani připomínky. 
Dokument „Pravidla pro přijímací  řízení a podmínky pro přijetí ke  studiu v bakalářských 
studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2021/22“ byl projednán.  
 
AD 5)  
Dokument  byl  představen  v rámci  projednávání  bodu  č.  4;  předseda AS  FCH  tedy  otevřel 
diskuzi. 
Nikdo nemá žádné dotazy ani připomínky. 
Dokument  „Pravidla pro přijímací  řízení  a podmínky pro přijetí  ke  studiu  v navazujících 
magisterských studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2021/22“ byl 
projednán.  
 
AD 6)  
Dokument  byl  představen  v rámci  projednávání  bodu  č.  4;  předseda AS  FCH  tedy  otevřel 
diskuzi. 
Nikdo nemá žádné dotazy ani připomínky. 
Dokument  „Pravidla pro přijímací  řízení  a podmínky pro přijetí  ke  studiu  v doktorských 
studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2021/22“ byl projednán.  
 
AD 7)  
Dokument  byl  představen  v rámci  projednávání  bodu  č.  4;  předseda AS  FCH  tedy  otevřel 
diskuzi. 
Nikdo nemá žádné dotazy ani připomínky. 
Dokument „Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu ve zpoplatněných 
doktorských studijních programech na FCH VUT v Brně vyučovaných v AJ v akademickém 
roce 2021/22“ byl projednán.  
 
 
AD 8)  
Dokument  byl  představen  v rámci  projednávání  bodu  č.  4;  předseda AS  FCH  tedy  otevřel 
diskuzi. 
Nikdo nemá žádné dotazy ani připomínky. 
Dokument „Pravidla pro přijímací  řízení v navazujícím magisterském studijním programu 
Environmental Sciences and Engineering“ byl projednán.  
 
AD 9)  
Předseda  AS  FCH  požádal  děkana  fakulty  o  představení  dokumentu  ‐  Výroční  zpráva  o 
hospodaření FCH VUT v Brně v roce 2019.  
Děkan  FCH, prof. Weiter:  Jedná  se  v podstatě o  shrnutí  finančního hospodaření  za minulý 
rok; veškeré výdaje byly uskutečňovány v souladu s plánem, nedošlo k žádným mimořádným 
událostem,  které  by  si  vyžádaly mimořádné  výdaje.  Doplňuje  tajemník  FCH,  Ing.  Hladík: 
Pokud jde o formální stránku dokumentu, od příštího roku již bude struktura pravděpodobně 
odlišná s ohledem na doporučení rektorátu, aby VUT používalo jednotnou strukturu. 



 
 

4 
 

Dále  informuje  předseda  EK  AS  FCH,  dr.  Sedláček:  Včera  proběhlo  jednání  Ekonomické 
komise AS  FCH,  kde  byla  zpráva  diskutována  podrobně  ‐  vedení  poskytlo  i  data  ze  SAPu. 
V některých položkách byly zaznamenány meziroční výkyvy, nicméně vše bylo během diskuze 
vyjasněno,  takže  EK  konstatovala,  že  tento  dokument  projednala  a  doporučuje 
Akademickému senátu FCH ke schválení. 
Předseda AS FCH otevřel diskuzi k tomuto dokumentu. 
Ing. Hladík: Připomíná, že v souladu se zákonem je třeba zprávu po schválení zveřejnit.  
Další připomínky ani dotazy k dokumentu nebyly. 
Dokument „Výroční zpráva o hospodaření FCH VUT v Brně v roce 2019“ byl projednán.  
 
 
AD 10)  
Předseda AS FCH požádal vedení fakulty o představení dokumentu ‐ Návrh rozpočtu FCH VUT 
v Brně pro rok 2020.  
Děkan FCH, prof. Weiter: Předložený rozpočet je progresivní ‐ vykazuje nárůst financí cca 12 
mil Kč; je to ovlivněno zejména dvěma faktory:  
1) Na úrovni VUT bylo projednáno zohlednění reálného počtu stavu studentů oproti počtu, 
který je zafixován na MŠMT z roku 2015;  
2) Nárůst výkonnosti fakulty (stabilizační složka i ukazatel K). 
V souvislosti  s výkonem bude  rozdělen  i motivační  fond, který ale není  součástí  rozpočtu  ‐ 
rozděluje se přímo jednotlivým týmům. 
V rozpočtu  je  již  zapracován  i  nárůst  tarifních  mezd  v souladu  s připravovaným  novým 
mzdovým řádem VUT (již byl předložen do AS VUT).  
Je tedy zřejmé, že předložený rozpočet umožňuje rozvoj fakulty. 
Předseda AS  FCH,  doc. Diviš  informoval,  že  předložený  rozpočet  byl  projednán  i  s řediteli 
ústavů, kteří s ním vyjádřili svůj souhlas. 
Předseda EK AS FCH, dr. Sedláček informoval, že návrh byl projednán i Ekonomickou komisí 
AS  FCH  ‐  jednak  byl  předjednán  již  v rámci  diskuze  o  pravidlech  rozpočtu,  jednak  byl 
diskutován i na včerejším jednání. Při této diskuzi byla dotčena některá témata pro koncepci 
spíše do budoucnosti, jako finanční historie ústavů pro čerpání FPP, apod. 
Členové Ekonomické komise se jednohlasně shodli na tom, že s návrhem rozpočtu souhlasí a 
doporučují Akademickému senátu jeho schválení. 
Předseda AS FCH VUT otevřel diskuzi. 
Dr. Sedláček:  

 Navrhuje,  aby  v budoucnosti  byla  k rozpočtu  přiložena,  např.  formou  přílohy,  i 
tabulka  s publikacemi,  které  jsou  do  rozpočtu  zahrnuty.  Reaguje  děkan: Na  úrovni 
VUT  se připravuje nová  strategie, v rámci níž by mělo dojít k  integraci VUT  ID  s  ID 
ORCHID pro sjednocení posuzování publikačních výkonů; tím by došlo k importování 
dat z externích databází. 

 Již  se  určeno,  kdy  se  bude  rozdělovat  motivační  fond?  Odpověď:  zatím  nejsou 
z úrovně rektorátu žádné konkrétní informace. 

Další dotazy ani náměty nezazněly. 
Dokument „Návrh rozpočtu FCH VUT v Brně pro rok 2020“ byl projednán. 
 
AD 11)  
Předseda AS FCH otevřel diskuzi. 
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Děkan FCH, prof. Weiter:  

 Na  podzim  letošního  roku  plánuje  uskutečnit  setkání  s akademickými  pracovníky; 
jejichž náplní budou diskuze na  témata  jako distanční  výuka, nové  výsledky M17+, 
pravidla financování, strategie rozvoje v letech 2021 ‐ 2025 a další.  

 Připomíná,  že  ve  čtvrtek 25. 6.  se  koná  setkání  za  fakultou,  kam  jsou  zváni  všichni 
zaměstnanci i doktorandi. 

 Již skončilo období platnosti  jmenování disciplinární komise ‐ Akademickému senátu 
bude předložen nový návrh. 

 

Závěrem  předseda  AS  FCH  připomněl  termín  příštího  zasedání  Akademického  senátu:  
30. 6. 2020 ve 14:00 hodin  ‐ hlavními body programu bude schvalování dnes projednaných 
dokumentů,  rozvrh  zasedání  AS  na  podzim  a  vyhlášení  a  organizace  voleb.  Následně 
poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 

 
Brno, 18. 6. 2020           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
   

 
..………..…………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


